



Arthur Gravel, Musée du ski des Laurentides - Laurentian Ski Museum

### **Arthur Gravel (1890-1987), Intronisé en 1982.**

À une époque où la pratique du ski est largement dominée par les anglophones, Arthur Gravel a su se démarquer en tant que skieur et athlète accompli. Né à Québec le 4 juillet 1904, il participe à des compétitions de ski de 1920 à 1936. En 1922, il remporte le Championnat universitaire de ski nordique à Lake Placid aux États-Unis. En 1926, il représente le Canada aux Championnats du monde de ski nordique à Holmenkollen, en Norvège. En 1930, il remporte à Saint-Sauveur la première descente officielle organisée au Canada. Il fait partie de l'Équipe canadienne du combiné nordique (ski de fond et saut à ski) aux Jeux olympiques de Lake Placid en 1932. En 1934 et 1935, il remporte la première place en descente à la Quebec-Kandahar du Mont Tremblant. Ces victoires témoignent de la force et du talent de ce grand athlète qui a marqué les débuts du sport au pays.

### **Arthur Gravel (1890-1987), Inducted in 1982.**

At a time when the practice of skiing was largely an anglophone affair, Arthur Gravel was able to stand out as both an athlete and an accomplished skier. Born in Québec City on July 4, 1904, he took part in ski competitions from 1920 to 1936. In 1922, he won the University Championship in Nordic skiing at Lake Placid, New York. In 1926, he represented Canada at the World Championships of Nordic skiing in Holmenkollen, Norway. In 1930, he won the first official downhill race held in Canada, at Saint-Sauveur. He was on the combined Canadian Nordic team (cross-country and ski jumping) at the Winter Olympics held in Lake Placid in 1932. In 1934 and 1935, he took first place in the downhill event at the Quebec-Kandahar meeting in Mont Tremblant. These victories bear testimony to the immense talent of this first-class athlete who left his mark on the beginning of skiing as a sport in his country.